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Ecological Thinking!
Think before printing any dissemination material if it is necessary. In case something needs to be printed, it is worth thinking about where to print it (e.g., local print shop, eco friendly online print shop, etc.), on what kind of paper (e.g., recycled paper, grass paper, other alternatives to usual white paper) and with what kind of colors.



Let’s protect our environment!

Übung 1

	Bereich
	Digitale Bildung

	Abgedecktes Thema
	Einführung in die Digitale Bildung, ihre Vorteile und Herausforderungen

	Lernergebnisse und Kompetenzen, die erworben werden können
	· ● Grundlegende Kenntnisse über Online-Bildungskurse verfügen
· ● Grundlegende Kenntnisse über die verschiedenen Arten von Online-Bildung und –Kursen erlangt
· ● Verstehen, was die Vorteile und Herausforderungen von Digitaler Bildung sind

	Dauer
	Ca. 30 Minuten

	Art der Methode 
	· Präsentation
· interaktive Diskussion

	Erforderliche Materialien 
	· Laptop 
· Internetverbindung
· Beamer

	Lernumgebung und Beschreibung der Aktivität
	Bei dieser Aktivität führt die Lehrkraft in das Thema mit einer allgemeinen, interaktiven Diskussion ein, bevor er zu den eher praktischen Elementen übergeht. 

1. Einleitende Präsentation mit einigen auflockernden Fragen starten. Beispiele für Fragen, die zur Einleitung des Kurses verwendet werden können:
· Finden Sie Digitale Bildung nützlich?
· Haben Sie schon einmal einen Online-Kurs belegt?
· Glauben Sie, dass alle Online-Kurse kostenpflichtig sind?
2. Die Lehrkraft kann eine mündliche Diskussion führen und/oder eine Online-Plattform nutzen, um die Antworten zu sammeln und zu visualisieren, z.B. Mentimeter (https://www.mentimeter.com/app/presentation/al3gs4o1vq83q4ysfc2oq57bd42or8be/1bjpnpfn7csk/edit), etc.
3. Die Lehrkraft kann dann die Gesamtheit der Antworten betrachten und die Fragen und Eindrücke der Teilnehmenden in Bezug auf Digitale Bildung Besprechen.
4. Als nächstes bittet die Lehrkraft die Lernenden, Gruppen zu bilden und aufzulisten, was ihrer Meinung nach die größten Schwierigkeiten bei der Suche nach Online-Kursen sind.
5. Danach stellt der Pädagoge einige Leitlinien für das Suchen und Finden von Online-Kursen vor.
6. Abschließend gibt der Pädagoge einen kurzen Überblick darüber, worauf man online und bei der Suche nach Online-Kursen achten sollte, und zeigt auf, dass die Möglichkeiten des Online-Lernens endlos sind.

	Bewertung/
Reflexion der Aktivität
	
Die Fragen, die zu Beginn der Sitzung gestellt wurden, werden erneut aufgegriffen und die Antworten vor und nach der Aktivität werden verglichen, um zu sehen, wie viel die Tielnehmenden gelernt haben.

	Unterstützende Materialien
	https://www.mentimeter.com/app/presentation/al3gs4o1vq83q4ysfc2oq57bd42or8be/1bjpnpfn7csk/edit

https://drive.google.com/file/d/1OYgVy4pPMZsXzd5D5t1OLIX203i9awy6/view?usp=drive_link 






	Domain
	e-education

	Topic Covered
	Introduction to e-education, its advantages and challenges

	Learning Outcomes and Competences that can be acquired
	· Learn about the existence of online education
· Learn about the existence of different types of online education and courses
· Understand what are the advantages and challenges of e-education

	Duration
	30 minutes

	Kind of Method 
	· presentation
· interactive discussion

	Required Materials 
	· laptop 
· internet connection

	Learning Setting and Activity Description
	For this activity, the educator/trainer introduces the topic, with a general, interactive discussion, before moving on to the more practical elements. 

Introductory presentation with some ice-breaking questions. The trainer can conduct an oral discussion and/or use an online platform to collect and visualize the answers, e.g. Mentimeter (https://www.mentimeter.com/app/presentation/al3gs4o1vq83q4ysfc2oq57bd42or8be/1bjpnpfn7csk/edit), etc.
The trainer can then look at the totality of the responses and discuss the audience's questions and perceptions regarding e-education.
Examples of questions that can be used to introduce the session:
· Do you find e-education useful?
· Have you ever taken an online course?
· Do you think all online courses are paid?

Next the educator asks the learners to form groups and list what they consider to be the biggest difficulties in searching for online courses.
After that the educator presents some guidelines for searching and finding online courses.
Finally, the educator gives a brief summary of what care should be taken online and when looking for online courses, demonstrating that the possibility of online learning is endless.

	Activity Evaluation/ Reflection
	The audience would come to comprehend what an online course is and would be able to search for one themselves.

The questions used to trigger the beginning of the session would be once again made, and the answers before and after the activity would be compared in order to see how much the students learned from it.

	Supporting materials
	https://www.mentimeter.com/app/presentation/al3gs4o1vq83q4ysfc2oq57bd42or8be/1bjpnpfn7csk/edit

https://drive.google.com/file/d/13yXfRxJzJjj4qjC7Pp9U_r9Xu9tYfO7F/view?usp=drive_link 
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